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úvod „Vzdělávejte děti  
a nebudete pak muset trestat dospělé.“  
Pythagoras starověký řecký matematik a filozof -585 - -495 př. n. l.
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Úvod do problematiky 
dětských domovů

Dětské domovy v naší společnosti tradičně patří do systému ústavní péče o děti tam, kde chybí nebo selhává 
biologická rodina. přestože celkový obraz dětských domovů (dále DD) není mezi většinovou veřejností příliš 
pozitivní, odvádějí velmi důležitou a záslužnou práci. Sirotci jsou v domovech spíše výjimkou, daleko častěji v 
nich pobývají děti, které byly rodičům odebrány kvůli fyzickému a psychickému týrání, sexuálnímu zneužívání 
nebo celkovému zanedbávání. Stále častěji se setkáváme s případy, kdy samy děti už situaci v rodině neunesly 
a odešly do domova na vlastní žádost, často po konzultaci s linkou bezpečí. rodiče těchto dětí mívají problé-
my s  různými druhy závislostí, trestnou činností, nezaměstnaností a  zhusta si pak svou frustraci a životní 
neúspěchy vybírají na bezbranných dětech. 

V dětských domovech jsou proto i děti, které v rodinách trpěly hlady a starší sourozenci chodili žebrat a prosit 
o jídlo pro mladší bratry a sestry. Jiné děti byly týrány a zavírány do tmy a následkem toho trpí poruchou řeči 
nebo vážným sebepoškozováním. zdrcující jsou i četné případy sexuálního zneužívání, které také zanechávají 
vážné šrámy na dětské duši. V některých rodinách se nepohodlnými stávají děti z předchozích vztahů matky či 
otce a zůstávají tak zcela samy bez prostředků, lásky nebo alespoň základní péče.

Všechny tyto děti zpravidla zažívají po přijetí v dětském domově velkou úlevu. Dostávají se do bezpečného 
prostředí s pravidelnou teplou stravou, čistou postelí a čistým oblečením. pro většinou z nás to není nic vý-
jimečného, ale pro ně dosud něco nepoznaného. Mnoho zaměstnanců domovů bere svou práci jako poslání 
a přijímají tyto traumatizované děti s vřelou náručí. To bývá první krok, jak je vrátit zpět do života. Je to však 
velice dlouhá cesta, při které často musí asistovat i dětští psychologové nebo psychiatři.      

V české republice máme 138 dětských domovů rodinného typu, kde žije kolem 1% dětí. Tyto děti toho mají 
většinou od útlého dětství hodně naloženo a nás velice mrzí, že na odchovance dětských domovů bývá nahlí-
ženo s despektem. naše práce totiž potvrzuje, že pokud jim je věnována dostatečná péče, můžou se z nich stát 
zodpovědní mladí dospělí, kteří jsou přínosem pro celou naši společnost.



Vážení přátelé a kamarádi 
nadačního fondu Srdce na dlani,

je pro mě velkou ctí, že mohu psát úvodní slovo do letošní výroční zprávy naše-
ho fondu v  roce, kdy slavíme 20. výročí jeho založení. Jako zakladatel tohoto 
fondu, ale i jako člen pracovního týmu, jsem velmi hrdý na to, co jsme společ-
ně dokázali v průběhu posledních 20 let. Náš fond byl založen s cílem pomoci  
dětem v  malých dětských domovech mimo velká města a poskytnout jim  
podporu, kterou potřebují k tomu, aby mohly vyrůstat jako zdraví, šťastní  
a úspěšní jedinci.

Naše práce se zaměřuje na dva klíčové programy – Motivační program a  Pro-
gram pozáruční péče. Oba tyto programy jsou navrženy tak, aby pomohly  
dětem v dětských domovech rozvíjet své schopnosti a talenty, a aby je připra-
vily na život mimo dětský domov. A také zaměřujeme naši pomoc tam, kam už 
stát nedosáhne, nebo bohužel kde někdy i opakovaně selhává. Díky těmto pro-

gramům jsme mohli za dobu naší existence podpořit  přes 1 400 dětí, což nás velmi těší a cítíme to jako odměnu za naši 
práci. Naše práce však nekončí jen u těchto dvou programů. Pořádáme pro děti i další aktivity, které mají za cíl podpořit 
jejich osobnostní rozvoj a zároveň naplnit jejich volný čas. A nechat je tak alespoň částečně zažít věci, které možná někdy 
nám i našim dětem připadají samozřejmé, ale pro tyto děti jsou úžasným zážitkem a mimořádnou událostí.

Tato práce by ale nebyla možná bez členů nadačního týmu a partnerů. Chtěl bych tedy poděkovat celému týmu Nadačního 
fondu Srdce na dlani za jejich neuvěřitelnou práci a snahu pomáhat dětem v našich dětských domovech a nedokážu ani 
popsat jak moc si jejich práce i kamarádství vážím! A proto – Terezo, Adri, Lucko, Jitko a Pavle – mé obrovské díky patří 
Vám a jsem strašně rád, že Vás mám nejen v našem nadačním fondu, ale i ve svém životě. Děkuju! 

Také bych rád poděkoval našim partnerům a sponzorům, kteří nám poskytují dlouhodobou podporu, díky které můžeme 
pokračovat v naší činnosti. Bez nich bychom nemohli existovat a plnit dětem nejen jejich sny, ale i jim pomáhat směřovat 
k lepšímu samostatnému životu.

A nakonec, ale ne méně důležitě, bych rád poděkoval všem zaměstnancům (a troufám si říct, že vlastně našim přátelům) 
v dětských domovech za jejich neúnavnou práci s dětmi a za energii fungovat v dětských domovech tak, jak to děláte celé 
roky a desetiletí, která se známe osobně. Vaše práce je obdivuhodná a my si vážíme toho, co děláte a vždycky se budeme 
snažit Vám alespoň trochu vaši práci usnadnit.

Věřím, že se nám společně podaří i nadále pomáhat dětem v dětských domovech a poskytovat jim podporu a zázemí, které 
tak moc potřebují a které jim bohužel většinou nebylo poskytnuto jejich biologickou rodinou. A tou rodinou se proto pro 
ně budeme snažit být alespoň trošku my v Srdci na dlani.

Děkuji všem přátelé a kamarádi za těch nádherných společných 20 let!

Vítek
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kDO JSMekdo jsme a jaká je naše vize
nadační fond Srdce na dlani je v české republice nejdéle fungující neziskovou 
organizací, která se touto problematikou zabývá. Co kdysi začalo jednorázovou 
materiální podporou konkrétnímu domovu se nakonec překlopilo do dlouho-
dobé systematické práce. na základě praktické zkušenosti a konzultace  
s odborníky jsme identifikovali nejproblematičtější oblasti práce s dětmi v dět-
ských domovech:

• překonávání traumat, které si děti do domova přináší  zajištění nadstandardní psychologické péče

• Celková apatie (ve škole, zájmech, práce na sobě)    motivační program

• odchod z dětského domova  pozáruční péče

• Každodenní životní a pracovní návyky mimo prostředí DD  prázdninové praxe

• Životní nejistota  mentoring

• získávání pozitivní vzorů  zážitkové víkendy

Naší dlouhodobou vizí je podpora dětí všech věkových kategorií a vzhledem k délce našeho působení v domovech 
nezřídka suplujeme po opuštění DD roli rodiny a nejbližších přátel. Těší nás, že i díky stálosti našeho nadačního 
týmu jsme často ti první, komu odchovanci DD volají se svými úspěchy nebo naopak se na nás obracejí o pomoc  
ve vypjatých situacích. 
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PODPOruJeMe VíCe Než 150 DěTí OD 1 rOku Až DO 26 LeT, 

z PěTi DěTSkýCh DOMOVů rODiNNéhO TyPu:

 

Dětský domov Tisá

Dětský domov Litoměřice

Dětský domov krásná Lípa

Dětský domov zruč nad Sázavou

Dětský domov Černá voda

zaměřujeme se na individuální práci s každým dítětem, která nastaví cestu k postupnému překonání všech jeho  

traumat s cílem budoucího spokojeného o zodpovědného života. U každého známe jeho příběh, jeho největší přání  

i obavy. Všechny děti bez rozdílu zahrnujeme do našich programů a v případě potřeby poskytujeme další péči. 

Komplikací v práci dětských domovů je dlouhodobě nevyhovující zákonná úprava tohoto typu ústavní péče. 

Vedoucí domovů se dlouhodobě potýkají s nedostatkem prostředků na provoz a pomoc neziskových organi-

zací našeho typu je velice vítána. kromě materiální pomoci (nákup vánočních dárků, příspěvků na kroužky nebo na 

získání řidičského průkazu, atd.), se snažíme dětem nabízet ve velké míře i pomoc nemateriální. protože pokud jdete 

opravdu na dřeň problémů, důležitější jsou nakonec vždy ty nehmotné statky. Ty bohužel koupit nelze.   

kOMu 
POMáháMe



 1 312 dětí naší nadací prošlo

 217  dětí absolvovalo letní praxe

 574  dětí úspěšně absolvovalo střední školu nebo učiliště

 4  děti aktuálně studují vysokou školu

 31  dětí se v dospělosti stalo našimi dobrovolníky

 98  dětí již úspěšně založilo fungující rodinu 

  Výroční zpráVa 2022

POMáháMe 
20 LeT 
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SPeCiáLNí 
VyDáNí 

kALeNDáře 
2023

Kalendář, který právě držíte v ruce vznikl u příležitosti 20. výročí nadačního fondu Srdce na dlani. Jeho  

cesta začala v dětském domovu v Tisé, který byl v té době téměř v havarijním stavu. Domov se podařilo  

opravit a zmodernizovat, ale v rámci této pomoci si zakladatel fondu, Vít Šubert, uvědomil, že děti v tam-

ním domově zoufale potřebují daleko více než jen materiální pomoc. Tak začala dlouhá cesta tvorby  

programů, které budou v dětech podporovat zdravou motivaci něčeho dosáhnout, připravovat je na pracovní  

život nebo poskytovat oporu při odchodu do dospělosti. Vzhledem k těžkým traumatům, se kterými děti  

do domovů přicházejí je potřeba zcela individuální přístup, který nastaví cestu k jejich postupnému překonání  

s cílem budoucího spokojeného a zodpovědného života. Díky úspěšnosti programů rozšířil fond v dalších  

letech svou působnost o další čtyři dětské domovy a pomoci se podařilo již více než 1 300 dětem.

Díky této neúnavné práci se fond dostal do povědomí široké veřejnosti. Za to vděčíme i mnoha  

známým osobnostem, které se s naší prací seznámily a rozhodly se svým jménem tuto pomoc podpořit.  

Některé z nich najdete právě v tomto kalendáři. Jsou to – herečka Eliška Balzerová, zpěvák Petr Janda,  

zpěvák Janek Ledecký, olympijská vítězka v běhu na lyžích Kateřina Neumannová, moderátorka  

ČT Nora Fridrichová, Gabriela Lašková – česká Miss 2013, Krasobruslař Tomáš Verner, Martina  

Viktorie Kopecká – farářka Církve československé husitské, Michal Řepík – český  

hokejový útočník a zpěvák Mirai Navrátil. Velice děkujeme nejen jim, ale také všem 

dětem, které se s velkým nadšením na práci na kalendáři podílely. Speciální díky 

patří uznávanému fotografovi Jakubu Ludvíkovi za jeho čas a krásné fotografie,  

které se v příštím roce stanou ozdobou Vašich domovů či kanceláří.
www.srdcenadlani.cz

Limitovaná edice kalendáře Srdce na dlani, 2023.

Ke 20. výročí naší činnosti jsme se rozhodli udělat 
něco výjimečného. Volba nakonec padla na kalendář, 
který jsme nafotili s našimi dětmi a známými osob-
nostmi. Vybírali jsme mezi lidmi, kteří se s naši práci  
s dětmi v minulosti seznámili a svým jménem přispěli 
k šíření povědomí o našem fondu. Velice děkujeme nejen jim, ale také všem dětem, 
které se s velkým nadšením na práci na kalendáři podílely. Speciální díky patří uznávaném  
fotografovi Jakubu Ludvíkovi za jeho čas a krásné fotografie, které se v roce 2023 staly ozdobou 
mnoha domovů a kanceláří.

Tomáš Verner - krasobruslař

Janek Ledecký - zpěvák

petr Janda - zpěvák

Gabriela Lašková - moderátorka

Martina Viktorie Kopecká - farářka Církve československé husitské

Michal Řepík - hokejista

Mirai navrátil - zpěvák

Kateřina neumannová - olympijská vítězka v běhu na lyžích

Eliška Balzerová - herečka

nora Fridrichová  - novinářka

adéla Gondíková - herečka
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Slavnostní večer ke 20. výročí 
vzniku Srdce na dlani

Ve středu 23. 11. 2022 se na Střeleckém ostrově konala akce u příležitosti 20. založení  
našeho fondu. Slavnostního večera se zúčastnily známé osobnosti, které s fotografem  
Jakubem Ludvíkem nafotily na podporu fondu kalendář. Ve dražbě jednotlivých fotografií  
se vybralo téměř půl milionu korun.

Charitativní večer přišla podpořit herečka eliška Balzerová, zpěvák Petr Janda, olympijská vítězka kateřina  
Neumannová, novinářka Nora Fridrichová a  mnoho osobností českého businessu. Večerem provedl skvělý mode-
rátor a náš kamarád Pavel Anděl z  české televize, který s  fondem dlouhodobě spolupracuje. ozdobou večera byla 
i  patronka fondu Jitka kocurová a  Miss české republiky 2022 Andrea kaplanová, která dorazila společně s druhou 
vicemiss, karolinou Budka. Svou účast musel na poslední chvíli odříct hokejista Michal řepík, kterému se právě  
narodila dcera Isabella. 

Velice emotivní řeč měla Eliška Balzerová, která zavzpomínala na focení s dětmi z  Dětského domova Litoměřice. 
známá herečka dětem dovolila, aby ji dle jejich vkusu nalíčily. z ateliéru pak odcházela s tváří celou pomalovanou, 
včetně velkého červeného srdce na tváři. V rámci večera vystoupil i nestárnoucí petr Janda. Ten vyjádřil svou podpo-
ru a  obdiv dětem za to, jak skvěle se se svým osudem zvládají prát. Sám prý vyrůstal v harmonické úplné rodině a  je 
pro něj jen těžko představitelné, že by se v životě bez milující rodiny musel obejít. S  Kateřinou neumannovou pavel  
anděl zavzpomínal na dojemný moment z  olympiády v  Turíně, kdy se k  ní za cílovou čarou rozběhla malá dcerka.

   

SLAVNOSTNí 
VeČer
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rOzhOVOr 
S JASMiN

rozhovor s Jasmin 
Daghstani studentkou 
pražské AVu

Jasmin pochází z česko-syrské rodiny. Dětství prožila v Sýrii, ale krátce po vypuknutí tamní války se rodina odstě-
hovala do rodného města matky, severočeského nového Boru. V rodině vládl despotický otec a Jasmin velice trpěla. 
V 15 letech se rozhodla proto zažádat o umístění do dětského domova. od začátku svého příchodu do DD Krásná 
Lípa vynikala například jazykovou vybaveností (kromě češtiny mluvila i německy a anglicky a rozuměla arabštině)  
a studovala gymnázium. Jasmin však pod tíhou traumat z rodiny trpěla úzkostmi a vážnými poruchami spánku, a pro-
to byl na její přání domluven přesun na sklářskou uměleckou školu v Kamenickém Šenově. Tam měla Jasmin prostor 
ukázat své umělecké nadání. Tvorba se pro ni stala součástí terapie a školu ukončila s výborným výsledkem. To ji ale 
nestačilo a rozhodla se zamířit ještě výš. Když nám oznámila, že by se ráda pokusila o studium na pražské akademii 
výtvarného umění (aVU), trochu jsme se obávali, zda si tentokrát nenastavila laťku až příliš vysoko. a jak obrovskou 
radost jsme měli, když jsme se zmýlili! 

O přesunu z krásné Lípy do Prahy a studiu na AVu jsme s ní udělali krátký rozhovor.

SND: Co pro Tebe znamená umění?

J: pro mne je to nutkavá vnitřní potřeba tvořit. Mám pocit, že to je na celý život a nikdy mne to neopustí.  
Je to způsob, jak zpracovávat myšlenky. ráda přemýšlím na papíru a někdy z toho vznikne i něco hezkého.

SND: kdy jsi se rozhodla pro studium na AVu a jak probíhala Tvoje příprava na přijímací zkoušky?

J: Studium na umělecké škole bylo odjakživa můj sen. a zároveň jsem chtěla do prahy. V úvahu tedy připadaly jen 
dvě školy. V jednom článku jsem narazila na informaci, že na aVU je se dostat úplně nejtěžší a něco ve mně rozhodlo,  



1515

že právě proto se chci o to pokusit. Celkově se mi tamní způsob vedení 
výuky moc líbil. Hodně se tam pracuje s otevřenou myslí. Teď, když už jsem 
měla možnost aVU blíže poznat, vím, že to byla velice dobrá volba. Fas-
cinuje mě neuvěřitelně vysoká úroveň intelektuálního myšlení profesorů.  
To, jak hluboce a citlivě se nad díly přemýšlí mi velice imponuje. Je to  
extrémně inspirující prostředí a já mám radost, že to nakonec vyšlo.

na přijímací zkoušky se úplně připravit nedá. člověk tam jde hlavně s tím, 
čím je. Vytvořila jsem portfolio ze všeho, co jsem do té doby dělala nebo 
zkoušela. nikdy vám ale dopředu nikdo neřekne, co přesně musíte udělat, 
aby vás vzali. S některými materiály, jako například malbou na plátno, jsem 
na přijímačkách pracovala úplně poprvé. To bylo asi pro mnohé zarážející, 
ale i tak mě nakonec přijali.

SND: Jak se Ti líbí život v Praze?

J: praha byla od začátku mojí prioritou. Je to krásné město s obrovským 
množství možností co dělat. Všude se dá navíc dojet tramvají, která jezdí 
nepřetržitě. Jen někdy mi chybí les a ticho, na které jsem byla zvyklá ze 
severních čech.

SND: Jak tě přijali spolužáci a jak reagovali na to, že jsi přišla z DD?

J: přijali mě velmi dobře. Jsou milí a otevření. z dětského domova jsem jediná, ale i ostatní pochází z různých socio-
ekonomických vrstev. z informace, že jsem přišla z dětského domova jsou většinou překvapení a trochu zaskočení. 
někdy neví, jak reagovat. Když však vidí, že o tom dokážu zcela otevřeně mluvit, většinou se také rychle opět volní. 
nikdy jsem naštěstí neměla pocit, že by mě za to někdo odsoudil. nyní tu máme i studenty z Ukrajiny, kteří uprchli 
před válkou stejně jako kdysi moje rodina. na nikoho se nikdo nedívá skrz prsty.
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SND: kde získáváš peníze na život a studium?

J: část svých výdajů pokryji ze státních příspěvků, které mi zasílá dětský  
domov. Dále mám ubytovací a sociální stipendium od školy a do měsíčního 
rozpočtu pravidelně přispívá i fond Srdce na dlani. někdy se mi podaří se-
hnat i jednorázovou brigádu. překládala jsem pro zahraniční studenty, kteří 
na aVU studují v programu EraSMUS. a nyní jsem se přihlásila jako dobrovol-
ný učitel pro děti cizinců, kteří si nemohou dovolit placené doučování češtiny, 
angličtiny nebo němčiny. za to žádné peníze nedostanu, takže se poohlížím 
po podobné práci, jen placené (smích). potřebuji totiž našetřit na počítač,  
který zvládne náročné grafické programy. 

SND: Co ti teď dělá největší radost a co ti naopak aktuálně nejvíce 
ztrpčuje život?

J: Miluju chození do školy a ateliéru. Je to ale náročné, takže se každý večer 
těším i na teplou sprchu a postel. Co mě aktuálně štve, je drahá zelenina.  
a také bych chtěla narazit na fajn stálou brigádu. Tu se mi aktuálně nedaří 
sehnat, což je pro mě trochu frustrující.

SND: V čem ti pomáhá fond Srdce na dlani?

J: Je to hlavně velká psychická podpora. Chodíme si s adrianou pra-
videlně sednout na něco dobrého a už jen ten pocit, že máte komu 
kdykoliv s čímkoliv zavolat, je super. a také samozřejmě nezanedba-
telná finanční pomoc. Moc jsem ocenila i pomoc při přijímacích zkouš-
kách, kdy mi nadace zajistila v praze ubytování, abych mohla jít ráno 
na přijímací zkoušky v co největším klidu. Milá jsou setkání s dalšími 
pražskými studenty z dětských domovů, které jednou za čas nadace 
organizuje. 

SND: Co bys jednou v životě chtěla dělat?

J: (smích) To je pro většinu studentů uměleckých oborů ta nejtěžší 
možná otázka. Těch, kteří svá díla budou vystavovat po světě a prodá-
vat je za velké peníze není snad ani jedno procento. Takže se snažím 
zůstat při zemi a doufám, že se mi podaří v umění etablovat, ať už budu 
dělat cokoliv. ráda budu tvořit nějaké ilustrace, budu součástí kreativ-

ního oddělení některé firmy, nebo budu umění dále učit. Více než na jiných školách tu platí, že zda z vás něco bude, 
záleží opravdu jen na vás. plán B je, že budu žít pod nějakým hezkým mostem mezi dalšími neuznanými umělci.  
aspoň budu čerstvém vzduchu (smích).
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Jedním z hlavních pilířů činnosti fondu je Motivační program, který 
nabízí dětem impulzy k  dobrému prospěchu ve škole, mimoškolních 
aktivitách i chování v domově samotném. 

Vzhledem k tomu, že děti do domova přicházejí velice traumatizo-
vané, vyplynula z  diskuze s  řediteli DD potřeba dodatečné motiva-
ce dětí učit se a rozvíjet. Také se systematicky věnovat nějaké mi-
moškolní aktivitě, která napomáhá k osobnostnímu růstu. 

moškolní aktivitě, která napomáhá k osobnostnímu růstu. 

Bylo změřeno, že děti, které se do programu zapojily zlepšily svůj školní prospěch v průměru o 1,2 klasifikační-
ho stupně. za úspěch v bodovacím systému získávají děti finanční odměny, které jsou jim předány z menší části  
v hotovosti a z  větší části formou poukázek, které si mohou shromažďovat. Je to pro ně často jediná možnost, jak 
si našetřit na vysněné kolo, mikinu, která se zrovna nosí mezi spolužáky ve třídě, nebo na kosmetiku proti akné.  
pro děti z klasických rodin to jsou naprosté samozřejmosti, ale v napjatých rozpočtech dětských domovů na podobná 
dětská přání nezbývá. 

V lednu 2023 vyšel na serveru iDnes průzkum vzdělanosti dětí z dětských domovů. Dle dat z  let 2020-2022 dosáhlo 
vysokého nebo vyššího odborného vzdělání pouze jedno z 171 dětí. My se aktuálně v rámci naší činnosti staráme 
o přibližně 150 dětí, z čehož je 5 vysokoškoláků a  celá řada dětí studující střední školu. za tuto významně přízni-
vější statistiku vděčíme zejména právě našemu dlouholetému motivačnímu programu, který dětem dodává impuls  
k  lepším studijním výsledkům. na studiích pak děti finančně podporujeme, aby se mohly rozhodovat podle svého 
zájmu a ne podle materiálních možností domova To bylo domovům v průzkumu často vyčítáno. 

za celou dobu fungování programu jsme dětem rozdělili téměř 5mil. Kč :-)

MOTiVAČNí 
PrOgrAM

  Výroční zpráVa 2022
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MOTiVAČNí 
PrOgrAM
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WOrkShOPy 
PrO DěTi

Jednou měsíčně pro děti 15+ připravujeme online workshop.  
Na online prostředí jsou děti po době covidové zvyklé a  pro nás  
je to skvělá platforma, jak s nimi probrat důležitá témata. 

Krátké přednášky zaměřujeme na:
• finanční gramotnost
• trestní odpovědnost
• sexuální výchovu
• postup při hledání práce 
(životopis, motivační dopis, orientace na trhu práce)

po každém workshopu je dětem zadán tematicky relevantní úkol,  
za jehož správné zpracování získají finanční odměnu.



20

Mentoring a pozáruční péče

S dětmi 15+ při našich návštěvách vedeme pravidelné rozhovory a  mezi čtyřma očima si povídáme o jejich plánech, 

přáních nebo starostech. Snažíme se děti mimo jiné přesvědčit, aby nevyužívaly možnost dobrovolného ukončení 

ústavní výchovy v 18 letech, kdy nemají ukončené vzdělání a na trhu práce jsou nezaměstnatelní. V tomto věku  

nejsou skutečně dospělí. často chybí i  osobnostní zralost. Cílem je, aby „naše“ děti opouštěly dětský domov  

s  úspěšně ukončeným vzděláním, zajištěným povoláním a  bydlením. V průběhu let dětem vštěpujeme odpovědnost 

za svá rozhodnutí a  snažíme se minimalizovat vznik závislosti na institucích. 

Do našeho již velmi dobře zaběhlého programu Pozáruční péče poté přecházejí mladí lidé po opuštění dětského  

domova a  zůstávají pod naší ochranou až 5 let. Kromě toho, co už bylo popsáno,  jim pomáháme zajistit materiální  

vybavení, nabízíme poradenskou činnost (úřady, finance, lékař, právní pomoc atd.), rekvalifikaci, vytváříme jim  

zázemí a pro mnohé jsme náhradní rodinou i kamarády. Každé “naše“ dítě má v životě svého mentora z našich řad  

a přátelské vazby často trvají roky.

MeNTOriNg
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PrázDNiNOVé 
PrAxe

kolní aktivitě, která napomáhá k osobnostnímu růstu. 

Velice přínosným se ukázal i program prázdninových praxí. Děti starší 15 let si na dva týdny zku-
sí klasickou pracovní rutinu, dojíždění, vaření a samostatné jednání tak, jak to chodí v běžném 
pracovním životě. Výrazně se tím snižuje riziko, že po odchodu z mikrosvěta dětského domova 
nemají reálnou představu o tom, co vše obnáší samostatný život. Tímto programem prošlo již 
téměř 200 dětí. 
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Pro děti pravidelně chystáme zajímavé výlety, což je pro ně vždy  
milým zpestřením a na změnu prostředí se velice těší. 

V rOCe 2022 JSMe zOrgANizOVALi:

 Cyklovýlet v Krásné Lípě

 Cyklovýlet v černé Vodě

 Tenisový víkend v praze

 Exkurzi na Letiště Václava Havla 

Výpravu z dětských domovů na běh runTour v Ústí nad Labem 

Máme velkou radost, že se těchto akcí jako dobrovolníci účastní i již odrostlé děti z dětských domovů, které zůsta-

ly našimi kamarády a jsou rády, že můžou na oplátku zase pomoci oni nám. Vítáni jsou i zástupci našich partnerů,  

kterým na těchto akcích můžeme ukázat, že všechny prostředky jsou opravdu smysluplně využity.  

zážiTkOVé 
VýLeTy 

A VíkeNDy
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Vítáme každého, kdo by se chtěl do naší činnosti zapojit. 

způsobů, jak přidat ruku k dílu je několik. každý si může vybrat 
podle svých možností:

MeNTOriNg DOSPíVAJíCíhO DíTěTe

Chcete pomoci konkrétnímu dítěti na prahu dospělosti zorientovat se a uspět v reálném životě? rádi naše řady 

mentorů rozšíříme.

MATeriáLNí POMOC

Velice vítaná forma podpory. Měla by však reflektovat aktuální potřeby dětí nebo domovů. Vždy proto doporučuje-

me konzultaci s námi. některé konkrétní potřeby sdílíme na sociálních sítích. Stačí nás sledovat.

FiNANČNí POMOC

Bez této pomoci bychom naši činnost vůbec nemohli vykonávat. Vážíme si partnerů hlavních, vedlejších, ale i těch 

úplně drobných, kteří nám fandí a trvalým příkazem zasílají třeba jen stovku měsíčně. Vzhledem k jednoduché  

organizaci našeho fondu a velkému podílu dobrovolnické práce se Vaše dary dostanou přímo k dětem. pokud chcete 

děti podpořit i Vy a stát se členem naší velké rodiny Srdce na dlani, můžete své příspěvky v libovolné výši zasílat  

na 1002238885/2700. Děkujeme.

NABíDkA LeTNíCh BrigáD Či zAMěSTNáNí

Sháníte na léto brigádníky? Každý rok pro děti z DD organizujeme letní praxe, o kterých jsme již psali na předcho-

zích stránkách. pokud provozujete v praze podnik libovolného zaměření a pomocná ruka by se Vám v čase letních  

prázdnin hodila, rádi Vám zprostředkujeme šikovnou výpomoc.

JAk Se MůžeTe 
zAPOJiT i Vy?
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Součástí naší práce je oslovování společností a firem libovolné velikosti, které 
mají chuť i možnost nám v rámci jejich politiky společenské odpovědnosti pomo-
ci. Vážíme si každého daru. Finanční dary nám pomáhají realizovat podstatu naší 
činnosti a věcné dary jsou pak příjemným zpestřením našich pravidelných návštěv 
domovů i bonusem v motivačním programu. Před Vánoci máme obzvlášť napilno, 
protože již mnoho let v domovech zajišťujeme nákup vánočních dárků. Snažíme se to-
tiž vyjít vstříc téměř dvou stovkám dětí, aby pod stromečkem našly to, co si opravdu přejí.

V roce 2022 jsme s velkým nadšením přivítali nového partnera, iT společnost Lenovo a  MComputers.  
Do příštích let plánujeme silné partnerství, které nám umožní podporovat co nejvíce dětí v maximální možné 
míře. radost máme i z toho, že s námi zástupci firem pravidelně jezdí buď přímo do domovů, nebo pomáhají jako  
dobrovolníci na našich akcích. Tohoto osobního nasazení si obzvlášť vážíme. Naši nadační rodinu tak doplnila například 
kateřina uxová, Sales Account executive - Lenovo, které jsme se zeptali na pár otázek:

Příspěvek katky uxové 
proč jste se v Lenovo rozhodli věnovat právě problematice dětí v dětských domovech a proč 
jste si pro spolupráci vybrali SnD?

K SnD nás přivedl kamarád a obchodní partner petr plodík. Moc se nám líbí koncept vaší na-
dace a problematika dětských domovů je stále trošku tabu, tak jsme si řekli, že musíme poznat 

realitu a zkusit pomoci.

Jak na tebe působí domovy, které jsi v minulém roce se SnD navštívila? (Fungují tak, jak jsi si zhruba představovala  
či Tě něco překvapilo?)

navštívila jsem opakovaně 3 domovy. Každý má jiný systém fungování a přístup k řízení dětí. obrovský kus práce odvádějí 
láskyplné tety a ty mají můj neskonalý obdiv.

opravdu velké a milé překvapení jsou pro mě mladí lidé, kteří z DD vyšli jako silné osobnosti, studujcí, pracující a vracející se 
do prostředí DD aby pomáhali a šli příkladem jiným dětem. SMEKáM!

V minulém roce jsi se zúčastnila několika zážitkových víkendů a vyhlašování motivačního programu. Je nějaká situace nebo 
příhoda, na kterou vzpomínáš nejraději?

Všechny akce a výlety byly jedinečné, no a příhod nepočítaně. Jakmile s dětmi trávíš více než 24 hodin, děti si k tobě  
najdou cestu a vypráví ti o jejich životě, touhách a přáních. ovšem to nejkrásnější je, s jakou dychtivostí a radostí si užívají 
každé aktivity.

  Výroční zpráVa 2022

PODěkOVáNí 
PArTNerůM



SpráVní raDa naDačníHo FonDU SrDCE na DLanI:

TýM naDačníHo FonDU SrDCE na DLanI:

Tereza Stopková
ředitelka nadačního  
fondu Srdce na dlani

Vít Šubert
předseda správní rady
fondu Srdce na dlani

Pavel Anděl
člen správní rady

fondu Srdce na dlani

Jitka kocurová
patronka 

Srdce na dlani

Adriana Andrýsková
Marketing

Srdce na dlani

Lucie Deniševská
Koordinátorka 
Srdce na dlani

eva Stříbrská
Revizorka

Srdce na dlani
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SPráVNí rADA & reVizOr
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SrDcE na DLani, naDační FonD,  
ič 281 96 112,  

se sídlem praha 4, Družstevní 1395/8, pSč 140 00

zapsaná v nadačním rejstříku vedeného Městským soudem v praze, 
oddíl n, vložka 660,  

bankovním spojením 1002238885/2700

  Výroční zpráVa 2022
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PříLOhA 
k ÚČeTNí 

uzáVěrCe

HoSpoDaŘEní a rozpočET
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Texty: SND
Fotografie: SND,  
Petra Sinecká  
a další. Děkujeme všem přátelům, 
kteří poskytli fotografie z našich akcí  
k volnému použití!

Srdce na dlani, nadační fond
Družstevní 1395/8 
140 00 Praha 4 - Nusle
IČ 28196112
info@srdcenadlani.com 
www.srdcenadlani.cz


